
Protokół Nr XXXV/13
z XXXV sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 25 czerwca 2013 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12-17.20)

Ad 1. 

Sprawy regulaminowe.

Obrady  XXXV  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając quorum – obecnych 22 radnych, nieobecny radny Czesław Jopek – lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – lista obecności stanowi załącznik 

do protokołu. 

Do przesłanego radnym porządku obrad Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski zgłosił wniosek o 

wycofanie  z  pkt.  7  porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  zniesienia  jednostki 

pomocniczej  Gminy  Piła  –  Osiedla  Zamość  (druk  nr  595) i  pozostawienie  w  tym punkcie 

"Informacji oraz sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonych z mieszkańcami 

jednostki pomocniczej Gminy Piła – Osiedla Zamość oraz Gminną Radą Działalności Pożytku 

Publicznego Miasta Piły konsultacji dotyczących zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Piła 

– Osiedla Zamość (druk nr 603).

Za ww wnioskiem Rada opowiedziała się jednogłośnie. 

W związku z powyższą zmianą porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXIV a XXXV sesją Rady Miasta Piły – druk 594, 616.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 602.

4. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem

z wykonania budżetu miasta Piły za 2012 rok: - druk nr 589:

a)  rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły

za 2012 rok: – druki nr 564, 566,



b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2012 rok – druk nr 565,

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2012 rok.

5. Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2012 rok – druk nr 587.

6. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2012 rok: - druk nr 590,

a) przedstawienie Uchwały Nr 1/13 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 28 maja 2012 roku 

w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  2012  rok  oraz  wniosku  o 

udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2012 rok – druk nr 591,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi  Miasta  Piły  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu

za 2012 rok – druk nr 613.

7.  Informacja  oraz  sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  przeprowadzonych  z  mieszkańcami 

jednostki  pomocniczej  Gminy Pila  –  Osiedla  Zamość  oraz  Gminną  radą  Działalności  Pożytku 

Publicznego Miasta Piły konsultacji dotyczących zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Pila – 

Osiedla Zamość – druk nr 603.

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie miejskiej sieci szerokopasmowej – druk 

nr 596.

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Rondo Orląt Lwowskich) – druk nr 597.

10. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Rondo Ignacego Łukasiewicza) – druk 

nr 598.

11. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Rondo PCK) – druk nr 599.

12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Rondo Franciszka Toboły) – druk nr 600.

13. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda ( Rondo 10 kwietnia 2010 r.)  - druk nr 

601.

14. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła położonej w rejonie ul. Walki Młodych w Pile – druk nr 607.

15. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła położonej przy ul. Wałeckiej w Pile – druk nr 608.

16. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła położonej przy ul. Szkolnej w Pile – druk nr 609.

17. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Bogusławskiego – druk nr 610.

18. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Bogusławskiego – druk nr 611.
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19. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok – druk nr 612, 617.

20.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania miasta Piły w rejonie Al. Wyzwolenia, ul. Średniej i ul. Nad Łąkami  – druk nr 

604.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Armii Ludowej, Hutniczej, Batorego i 

Szarych Szeregów – druk nr 605.

22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/352/12 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 

2012  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie jeziora Płocie – druk nr 606.

23.Projekt  uchwały w sprawie  sprzedaży w drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Żeromskiego – druk nr 614.

24. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/380/05 Rady Miasta Piły z dnia 31 

marca  2005  r.  w sprawie  sprzedaży lokali  mieszkalnych  w budynkach  stanowiących  własność 

Gminy Piła oraz udzielania bonifikat, zmienionej Uchwałą Nr XXXII/380/05 Rady Miasta Piły z 

dnia  31  marca  2005  r.  w  sprawie  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  w  budynkach  stanowiących 

własność Gminy Piła oraz udzielania bonifikat – druk nr 615.

25. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych -druk 593.

26. Wolne głosy, wnioski i informacje.

27. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  złożył  „Informację  w  sprawie 

protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Protokół z XXXIV sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  poinformował o złożonej autopoprawce do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok – druk nr 617.

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXIV a XXXV sesją Rady Miasta Piły – druk 594, 616.
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Dodatkowych  informacji  radnym  Mari  Kubicy, w  zakresie  pkt.  10,  i  radnemu  Marianowi 

Barełkowskiemu odnośnie pkt.6, udzielił Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela. 

Ad 3. 

W sprawie Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły  głos  zabrali  radni 

Wiesława Sztaba – pkt. 94, Jacek Bogusławski – pkt.120, Paweł Dahlke – pkt. 3 i 91, Krzysztof 

Muchewicz – pkt. 59, Maria Kubica – pkt. 88.– druk nr 602.

Odpowiedzi udzielił Prezydent Miasta Piotr Głowski:

– spotkanie  z  władzami  PGNiG  dotyczyło  współpracy  z  naszym  MEC,  prowadzona  jest 

bardzo duża inwestycja przez naszą spółkę, związana z wykorzystaniem okresu letniego do 

produkcji energii elektrycznej, odbywać się to będzie również przy medium jakim jest gaz, 

stąd  zainteresowanie  różnych podmiotów,  które  chciałyby być  dostarczającym to  źródło 

energii,

– S 11 – spotkanie odbyło się w Koszalinie, dotyczyło bieżących spraw, przede wszystkim 

wniesienia informacji do ministra transportu, by w przyszłych planach, które są w tej chwili 

opracowywane, bo jak państwo wiecie ukazał się załącznik do dokumentów wykonawczych, 

który mówi o przetargach, które będą rozpisane w 2013 roku, narobiło to dużo zamieszania, 

wielu  dziennikarzy  napisało,  że  jest  to  komplet  i  ostateczna  lista  zadań,  które  będą 

realizowane, wyłącznie dotyczy to tylko tych zadań, które zostaną rozpisane tzn.  one są 

przygotowane,  mają  dokumentację  i  startują  z  przetargami  w  tym  roku  w  naszym 

województwie, m. in. drogi S 5 będzie to dotyczyło i również S 11 – brakujący fragment 

obwodnicy Poznania, rozumiejąc ograniczone możliwości budżetowe i to, że nie wszystko 

może  być  zrealizowane  do  2020  roku  naszym oczekiwaniem jest  wybudowanie  w  tym 

czasie obwodnic tak, by szczególnie te wąskie gardła znalazły się na liście, która jest w tej  

chwili przygotowywana, w tej chwili, pojawiła się inicjatywa obywatelska, którą będzie też 

wspierać,  odbyło  się  posiedzenie  sejmowej  Komisji  Infrastruktury,  podczas  którego 

przekonywaliśmy osoby decydujące,  że to w jaki sposób dzielone są pieniądze powinno 

zależeć nie tylko od zasady zrównoważonego rozwoju, ale również tego w jaki sposób dany 

teren, dany region przyczynia się do powstania PKB w kraju i tu nie ma dyskusji, że pod 

względem rozwoju gospodarczego, możliwości rozwijania gospodarki w Polsce jesteśmy w 

najlepszym miejscu, najlepszej lokalizacji i inwestycja w te tereny będzie skutkowała nie 

tylko  polepszeniem  bezpieczeństwa  i  jakości  podróżowania,  ale  również  zwiększonym 
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rozwojem gospodarczym,

– Walne Zgromadzenie – przed nami bardzo trudny okres związany z wdrożeniem ustawy, ale 

dzisiaj już możemy powiedzieć, że jesteśmy dobrym przykładem, te wszystkie procedury, 

które zakładaliśmy do tej pory, udało się zrobić w terminie tzn. udało się powołać Związek 

Międzygminny w dużej ilości gmin, zaczynając zupełnie od zera, udało się przygotować 

specyfikację, której nikt nie oprotestował, udało się przetarg przeprowadzić w taki sposób, 

że  mamy dzisiaj  wykonawcę  tej  usługi,  dla  wielu  dużych  miast  okazało  się  to  bardzo 

trudnym lub zupełnie niewykonalnym, to daje szansę na to, że w naszym regionie powinno 

obyć  się  bez  większych  wstrząsów,  nie  powinniśmy  mieć  jakiś  dużych  kłopotów 

globalnych, będą historie pojedyncze, należy je zgłaszać i rozwiązywać jednostkowo, jak 

najszybciej, indywidualnie, z punktu widzenia finansów, było to tłumaczone przez władze 

uczestnikom Walnego Zgromadzenia oraz podczas Komisji, było to bardzo wyczerpująco 

przedstawione, kwota przedstawiona przez wykonawcę wynika m. in. z decyzji Związku, 

którą  podjęliśmy,  by  obowiązek  podstawienia  zbiorników  na  śmieci  był  nie  po  stronie 

mieszkańca tylko po stronie firmy, która wygra przetarg, według szacunków, które Związek 

przeprowadził,  ta kwota wynosiła około 10 milionów i o tyle również w związku z tym 

pojawiała  się  ta  zmiana  końcowa,  w porównaniu  z  zakładaną przez  władze  Związku,  z 

punktu widzenia mieszkańca na pewno będzie to wygodniejsze i będzie dużym ułatwieniem, 

mówimy  o  ponad  40  tysiącach  gospodarstw,  które  miałyby  kłopot  z  zakupem, 

wypożyczeniem, leasingiem lub inną formą wynajęcia tych pojemników, z drugiej strony w 

Związku  przeprowadzono,  mając  coraz  większą  wiedzę  na  temat  ilości  osób,  które  są 

zgłaszane, które będą, czy nie będą segregować śmieci, udało się w taki sposób pozmieniać 

budżet, że nie powinno to w najbliższym czasie skutkować żadnymi zmianami chociaż, tak 

jak  wcześniej  zapowiadałem,  jestem jednym z  tych,  którzy  będą  wnosić,  by w ramach 

posiadanych środków, jeżeli okaże się, że system ruszył, wprowadzić coś na kształt „karty 

dużej  rodziny”,  by  wspierać  rodziny  wielodzietne,  możliwe  to  będzie  po  okresie  kilku 

miesięcy rozruchu, pierwsze symulacje indywidualnie każda z gmin robi, ile takich rodzin 

jest,  jaki  to  byłby  poziom  obniżenia  wpływów,  bo  ktoś  będzie  musiał  za  to  zapłacić,  

będziemy starli się, by było to w ramach posiadanych pieniędzy przez Związek, w ramach 

już uchwalonej stawki,

– uczestnictwo, odnoszę się do Godła Teraz Polska, we wszystkich działaniach, konkursach, 

wystawach,  konferencjach wiąże się  zawsze  z  wnoszeniem opłaty,  opłata  jest  wnoszona 

niezależnie od tego czy się wygrywa, czy przegrywa, czy się podpisze kontrakt, czy nie 

podpisze kontraktu, w przypadku Godła Teraz Polska wynosi ona dla naszej gminy 6 tysięcy 
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zł, opłata jest wnoszona niezależnie od tego jakie jest rozstrzygnięcie, wiele gmin nie ma 

szansy nawet na nominację w związku z tym kwota jest przeznaczana na przygotowywanie, 

na audyt, na sprawdzenie gminy, która uczestniczy w danym projekcie, wydaje nam się, że 

po  pierwsze  zasady  są  dosyć  mocno  opisane,  podajemy  również  to  na  naszej  stronie 

internetowej, to jest absolutnie wielkie wyróżnienie, zastanawialiśmy się, czy jakieś inne 

miasto w Wielkopolsce taki laur zdobyło, chyba nie, z punktu widzenia promocji najbardziej 

rozpoznawalny znak w Polsce, najlepsze logo,

– Philips – rozmowa nie dotyczyła zwolnień tylko zatrudniania, w jaki sposób podmiotom, 

którzy nie tylko przyjeżdżają, ale którzy już są w Pile, w jaki sposób możemy im pomagać,  

w wielu wypadkach, szczególnie dużych firm, są to bardzo trudne indywidualne historie, 

które wymagają najważniejszych osób decyzyjnych, by można było szczegółowo wyjaśnić 

możliwości  rozszerzenia  strefy  poza  posiadany  dzisiaj  obszar,  na  posiadane  przez 

inwestorów tereny, chcielibyśmy, by ta normalna współpraca z Philipsem, bo oprócz tego 

spotkania obywa się na co dzień dużo spotkań, może mniej formalnych, była codziennością, 

spotkanie z polskim prezesem będzie miało swój skutek w postaci spotkania w Holandii w 

najbliższych dniach, chcemy pokazywać możliwości rozwojowe, które daje i Piła i Polska, 

trzeba pamiętać, że posiadamy również narzędzia na poziomie krajowym,

– co do wykorzystania herbu to Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi poprosił o 

taką  możliwość,  dysponuje  zgodami  wszystkich  gmin,  które  są  uczestnikami,  by w ten 

sposób prowadzić promocje gmin, uczestników chyba udanego projektu. 

Radny Paweł Dahlke powiedział, że to drugie pytanie miało na celu to, że w momencie, kiedy są 

różnego rodzaju rankingi,  one często pokazują w czym się jest  lepszym,  za coś ma się  więcej 

punktów,  za  coś  mniej,  chodziło  o  zweryfikowanie  na  co  jeszcze  należy  kłaść  nacisk,  takich 

informacji,  co  konkretnie  brane  było  pod  uwagę,  jak  było  punktowane,  jak  wypadaliśmy  w 

stosunku  do  innych  nigdzie  nie  ma.  Radny nie  do  końca  zgodził  się  się  z  tym,  że  wszystkie 

konkursy,  czy  rankingi  są  płatne,  jeden  z  najważniejszych  rankingów  samorządowych  ranking 

zrównoważonego rozwoju miasta, robiony jest przy współudziale Wydziału Administracji i Nauk 

Społecznych  Politechniki  Warszawskiej,  gdzie  nie  trzeba  się  zapisywać  i  gdzie  się  nie  płaci.  

Poinformował, że Gmina Czerwonak jest laureatem Teraz Polska, Śrem, Gostyń, Wolsztyn, a więc 

jest już trochę gmin, które w Wielkopolsce, we wcześniejszych latach, to wyróżnienie dostały. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski  stwierdził,  iż  intencją  było  to,  żeby  powiedzieć,  że  w  tej 

kategorii, w której Pila wystartuje, w kategorii miast prezydenckich takiej nagrody nikt nie zdobył, 
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Pila jest również oceniana przez różne uczelnie, a jedną z bardzo ważnych ocen przeprowadziła 

Szkoła Główna Handlowa w ubiegłym roku, badała jakość obsługi inwestora metodą tajemniczego 

klienta i na 860 zbadanych gmin w Polsce Piła zajęła ex aequo szóste miejsce.

Ad 4. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem

z wykonania budżetu miasta Piły za 2012 rok:  - druk nr 589:

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska, w  formie  prezentacji,  przedstawiła  sprawozdanie 

finansowe  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły

za 2012 rok: – druki nr 564, 566 oraz zapoznała zebranych z Uchwałą nr SO-0954/38/13/Pi/2013 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2013 r. w 

sprawie  wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Piły za 2012 rok – druk nr 

565.

Ponadto  udzieliła  odpowiedzi  na  pytania  radnego  Pyziaka,  które  zostały  zadane  na  Komisji,  a 

dotyczyły one zadań remontowych realizowanych przez Miejski Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 

w ramach dwóch mieszkań przy Placu Konstytucji 3 Maja, gdzie faktycznie zostały wymienione 

podwójnie. Odnosząc się do remontu schodów przy ul. 11 Listopada poinformowała, że chodzi o 

remont schodów przy Domu Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski, informując  o 

stanowisku Komisji m. in. stwierdził :

przedstawiane na dzisiejszej  sesji  sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu miasta Piły za 

2012 rok było przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. W trakcie roku budżetowego 

dokonywano na bieżąco zmian,  które akceptowała Rada Miasta  w 12 kolejnych uchwałach.  W 

wyniku zmian dochody wzrosły o kwotę ponad 1.400 tys,  zł  zaś wydatki zwiększono o kwotę 

ponad 8.900 tys. Dochody ogółem zrealizowano w wysokości ponad 217 mln zł tj  na poziomie 

93,6%, a wydatki zrealizowano w wysokości ponad 243 mln tj. na poziomie około 92,5%. Należy 

podkreślić,  iż  wykonanie  dochodów i  wydatków ogółem było  dość zrównoważone i  zakładany 

deficyt  uległ  zmniejszeniu  w  wykonaniu  o  blisko  5  mln  zł.  Pewnego  wyjaśnienia  wymaga 

niewykonanie dochodów majątkowych, które wyniosły blisko 53% założeń planowych, co wynika 

głównie z braku nabywców na działki przy Placu Zwycięstwa. Pozytywnie należy ocenić wysokie 

zaawansowanie  wydatków  majątkowych  na  poziomie  ponad  81%.  Warto  pozytywnie  ocenić 

realizację dwóch dużych inwestycji tj. ulica Philipsa blisko 4,5 mln zł oraz ulica Piłsudskiego blisko 
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4 mln zł. Na dobro gminy należy zaliczyć zwrot z Urzędu Marszałkowskiego kwoty 3.600 tys. za 

realizację ulicy Philipsa. Dobra realizacja dochodów była możliwa dzięki zewnętrznym dotacjom 

oraz zwrotom podatku. Warto podkreślić, iż ponad 50% wydatków majątkowych to były środki 

aplikowane  na  kierunek  drogi,  chodniki,  ścieżki  rowerowe,  parkingi  oraz  na  Pilską  Strefę 

Aktywności Turystycznej, obejmującej działania rewitalizacyjne wyspy. W ustosunkowaniu się do 

wydatków bieżących w poszczególnych działach warto zwrócić uwagę na dalszy wzrost wydatków 

na oświatę, które osiągnęły dynamikę 108,5% na łączna kwotę około 88 mln zł subwencja wyniosła 

niespełna 47 mln tym samym dopłata gminy do systemu oświatowego wyniosła blisko 40 mln zł, a  

udział oświaty w wydatkach budżetu gminy wzrósł do poziomu 43%. Zauważalne zmiany dotyczą 

funkcjonowania  MZGM  od  chwili,  gdy  stał  się  zakładem  budżetowym.  W  ubiegłym  roku 

uregulowano blisko 3 mln zł zobowiązań wymagalnych z przeszłości, z kolei dalsze ich zaciąganie 

byłoby  naruszeniem dyscypliny  budżetowej.  Oczywistą  korzyścią  jest  oszczędność  w  opłatach 

podatku od osób prawnych na poziomie  około 0,5 mln  w skali  roku.  Podkreślić  też  należy,  iż 

zadłużenie gminy na koniec 2012 roku w wysokości 75 mln zł  stanowi 34,4% zrealizowanych 

dochodów spełniając tym samym wymóg ustawowy ustawy o finansach publicznych,  który nie 

może przekraczać 60% dochodów, to jest bardzo ważne na przyszłość w przypadku otwarcia się 

nowych możliwości inwestycyjnych m. in.  ze środków unijnych. Pozytywne opinie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej Rady Miasta do przedłożonego sprawozdania jak i 

samo  sprawozdanie  podczas  obrad  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  były  przesłanką  do 

pozytywnego, jednogłośnego zaopiniowania omawianego projektu uchwały. 

Radny Zbigniew Pyziak, nawiązując do przedstawionej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącej części II pkt. 5 uzasadnienia zapytał, w jakich działach zostały przekroczone  wydatki, 

chodzi o te większe, paragraf 4260, 4270, 4300, na kwotę blisko 300 tys. zł. 

Radna  Maria  Miler,  zwracając  się  do  prezydenta  poprosiła  o  wyrażenie  poglądu  na  temat 

informacji  zawartej  w sprawozdaniu tj.  takiej,  że w roku 2012 po stronie dochodów z majątku 

gminy została sprzedana tylko jedna działka pod budownictwo jednorodzinne. Zapytała, czy nie 

można  by  było  przyjąć  innej  strategii  sprzedaży  z  myślą  o  młodych  ludziach,  o  młodych 

małżeństwach,  które  chcą  na  długo  swoje  życie  związać  z  naszym  miastem,  chodzi  o  formę 

sprzedaży użytkowania wieczystego, która dotyczyłaby tylko tych młodych ludzi, którzy jeszcze 

działki  w  mieście  Piła  nie  nabyli,  a  która  byłaby obwarowana  pewnymi  warunkami,  które  by 

obligowały nabywców do budowy domów.
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Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska, udzielając odpowiedzi m. in. stwierdziła: 

kwestia uwagi zawartej  w części II pkt. 5 opinii  RIO dotyczy braku opisów w sprawozdaniu z 

wykonania  budżetu  tych  zobowiązań,  które  przeszły  na  rok  następny.  Są  to  zobowiązania 

niewymagalne, które zostały w opinii RIO wskazane i dotyczą one takich wydatków, które wiążą 

się  z  bieżącą  działalnością  jednostek.  W  tym  konkretnym  przypadku  dotyczy  to  działalności 

MZGM, to jest  rozdział  70001 i  90015 dotyczy oświetlenia.  Są to  przypadki,  gdzie  faktury za 

zrealizowane usługi,  media,  oświetlenie,  wpłynęły w styczniu  następnego roku,  będą  obciążały 

budżet roku następnego, czyli roku 2013, a w zawiązku z tym, że data, albo okres, za który zostały 

wydane,  dotyczy  poprzedniego  roku,  został  zakwalifikowany  i  ujęty,  zgodnie  z  ustawą  o 

rachunkowości, w sprawozdaniach roku poprzedniego. W związku z tym, że w latach poprzednich 

również  zdarzały  się  takie  sytuacje,  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  nie  wskazywała  na 

dokonywanie  takich  szczegółowych  opisów,  teraz  wskazała,  będziemy od  następnego  roku  już 

umieszczać w sprawozdaniu z wykonania budżetu.  Jeżeli  chodzi  o upoważnienia do zaciągania 

zobowiązań  to,  zgodnie  z  uchwałą  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej,  jest  upoważnienie  dla 

prezydenta miasta do zaciągania zobowiązań na lata następne w ramach takich wydatków, które 

wiążą się z ciągłością pracy urzędu i jednostek organizacyjnych, te wydatki są wymienione jako 

brak szczegółowego opisu. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

nie odpowiem dzisiaj pani radnej, bo to temat na debatę i dobre przygotowania się, możemy do tego 

wrócić jeżeli taka będzie wola rady na następnej sesji lub na specjalnym posiedzeniu komisji. Co do 

ilości  sprzedawanych działek to trzeba patrzeć na to jak na proces ciągły,  sprzedaż działek nie 

odbywa się w danym momencie tylko wymaga kilku zmian, które wprowadzaliśmy zarówno w 

2011,  2012  jak  i  2013  roku.  One  dotyczą  zarówno  zmian  w  planach  zagospodarowania 

przestrzennego,  nowych  podziałów  geodezyjnych  i  przeprowadzonych  przetargów.  W  2011  i 

obecnym roku była taka sytuacja, że podaż przewyższała popyt, ale to nie jest sytuacja, w której nie 

ma  ruchu  na  rynku,  bo  sprzedaliśmy  bardzo  dużo  działek,  zarówno  pod  budownictwo 

jednorodzinne jak i  też  widać wykorzystanie,  bardzo intensywne, w kilku miejscach w mieście 

działek,  które  były  kupione  przed  laty  przez  deweloperów,  które  są  dzisiaj  uruchamiane  i 

zabudowywane. Wykorzystują najpierw posiadane zasoby, ale przygotowują się w związku z tym, 

że wiele  nieruchomości  na Osiedlu Górnym,  na ul.  Podchorążych,  na Koszycach,  gdzie  będzie 

realizowana  kolejna  inwestycja,  powoduje  wyczerpanie  ich  zasobów  własnych,  wiem  że 

przygotowują  się  do  kolejnych  zakupów.  Przygotowujemy  takie  działki,  w  różnych  częściach 

miasta, wyszukujemy miejsca, które można by nazwać plombami, by jak najwięcej mieszkańców 
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ściągać  do  centrum  miasta,  jest  to  jeden  z  naszych  priorytetów,  by  miasto  rozwijało  się 

równomiernie, nie tylko na obrzeżach, nie tylko na osiedlach, by tętniło codziennym życiem  w 

centrum, również po godzinach pracy sklepów, czy banków, bo tylko tego typu ruch zapewnia 

żywotność i życie w mieście. Nie ma tutaj jakieś sytuacji, którą należałoby się szczególnie martwić, 

widzimy pozytywną tendencję, że te inwestycje się pojawiają. Trzeba pamiętać o posiadanych już 

zasobach, jeżeli ktoś nabył przed wielu laty bardzo dużo nieruchomości, to niestety zablokował, 

zamroził  sobie pieniądze i  spowodował sytuację taką,  że przez kilka lat  nie jest  klientem biura 

pośrednictwa nieruchomościami, ani nie uczestniczy w naszych przetargach. Jestem pewien, że to, 

co widzimy na terenie miasta, tych inwestycji jest bardzo dużo, prywatnych, będzie to miało dalszy 

ciąg, to oznacza zakupy u nas , ale też na rynku wtórnym. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zwrócił uwagę na niski 

stopień realizacji  inwestycji  w zakresie  budowy dróg gminnych,  szczególnie  osiedlowych.  Jako 

przykłady  podał  ulice:  Agatowa,  Brzozowa,  Kasprowicza,  Orla,  Staffa  podając  ich  procent 

wykonania. Zapytał prezydenta o przyczyny takiego stanu rzeczy. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

wybrał pan kilka przykładów z bardzo długiej listy zrealizowanych inwestycji, a te które zostały 

wymienione z założenia nie miały dalszego ciągu, bo chyba we wszystkich przepadkach mówiliśmy 

o  wykonaniu  dokumentacji,  w  związku  z  tym  w  ten  sposób  opisuje  się  również  poziom 

zaawansowania inwestycji,  co nie oznacza, że tam się coś złego zdarzyło lub miało nieplanowy 

przebieg. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  odczytał  fragment  Uchwały  Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2013 r. w sprawie 

wyrażenia  opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły  za  2012  rok  w  zakresie 

wyrażenia opinii  pozytywnej z uwagą przedstawioną w części II pkt 5 uzasadnienia.  Dodał,  ze 

pismo  kończy  się  stwierdzeniem  „Wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  przedłożona 

została informacja o stanie mienia komunalnego Gminy sporządzona na dzień 31 grudnia 2012 

roku, która spełnia wymogi określone przepisami art. 267 pkt 3 ustawy o finansach publicznych.  

Dane  w  niej  zawarte  są  zgodne  z  danymi  wynikającymi  ze  sprawozdania.  W ocenie  Składu 

Orzekającego przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 r. spełnia wymogi określone 

w art. 267 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych.”
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Piły za 2012 

rok  -  za  przyjęciem  głosowało  19  radnych,  2  radnych  wstrzymało  się  od  głosu, 

Przewodniczący  stwierdził,  że  przy  2  glosach  wstrzymujących  się  Rada  przyjęła  to 

sprawozdanie - uchwała Nr XXXV/441/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 5.

Informację z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2012 rok przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Organizacyjno - Prawnego Dorota Bojaczuk– druk nr 587.

Informacja została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 6. 

Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2012 rok: - druk nr 

590.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  Krzysztof  Muchewicz przedstawił 

Uchwałę Nr 1/13 Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Piły z  dnia 28 maja 2012 roku w sprawie 

wyrażenia  opinii  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  2012  rok  oraz  wniosku  o  udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2012 rok (druk nr 591) oraz odczytał Uchwałę Nr SO-

0955/24/13/Pi/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 

czerwca 2013 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły o 

udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok (druk nr 

613), w której Regionalna Izba Obrachunkowa m. in. stwierdziła: „Mając powyższe na uwadze, 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  udzielenia  absolutorium Prezydentowi  Miasta  Piły  z 

wykonania budżetu za 2012 rok jest należycie uzasadniony i został podjęty zgodnie z wymogami 

prawa.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  ponieważ  usłyszał  w 

sprawozdaniu  Komisji  Rewizyjnej  jak  i  w  sprawozdaniu  z  budżetu,  że  poziom  zadłużenia  w 

stosunku do budżetu za rok 2012 wynosi około 34 % i ma tendencję malejącą, to chciałby wiedzieć 

jaki jest przewidywany procent zadłużenia w stosunku do budżetu na koniec 2014 roku. 
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Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

na koniec 2012 r., po wzięciu kredytu 30 milionowego, to jest największy wskaźnik 34,41. W tej  

chwili wskaźnik został zmieniony uchwałą majową w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej i 

jest to 29,76. W związku z tym, że planujemy emisje obligacji w tym roku i w roku 2014 pozostaje 

druga transza, czyli 3.200 tys. W związku ze spłatami kapitału zaciągniętego w latach poprzednich, 

to na koniec 2014 r. może być 28, 27%. 

W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela  zapytał,  kto  jest  za  podjęciem uchwały  w sprawie  absolutorium dla  Prezydenta 

Miasta  Piły  za  2012  rok,  zgodnie  z  wnioskiem  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły,  z 

zapisem w § 1 „udziela” - za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało 

się od głosu, Przewodniczący stwierdził,  że  przy 2 glosach wstrzymujących Rada udzieliła 

Prezydentowi absolutorium za ubiegły rok –  uchwała Nr XXXV/442/13 stanowi załącznik do 

protokołu. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski podziękował za udzielone absolutorium. 

Ad 7. 

Informację oraz sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonych z mieszkańcami 

jednostki pomocniczej Gminy Piła – Osiedla Zamość oraz Gminną Radą Działalności Pożytku 

Publicznego Miasta Piły konsultacji dotyczących zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Piła 

–  Osiedla  Zamość  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału  Organizacyjno-Prawnego  Dorota 

Bojaczuk – druk nr 603.

Radna Wiesława Sztaba  podziękowała mieszkańcom Osiedla Zamość, indywidualnie dziękując 

poszczególnym mieszkańcom,  którzy pomogli  prowadzić rozmowy w sprawie Osiedla  Zamość, 

zaapelowała do mieszkańców, którzy chcą działać, by się zgłaszali. 

Radna  Teresa  Kasior  podziękowała  tym  osobom,  które  pomogły  zrealizować  założony  cel, 

stwierdziła,  że  w  trakcie  tych  kontaktów  z  mieszkańcami  dużo  się  można  było  dowiedzieć  o 

sprawach  nurtujących  mieszkańców,  podziękowała  radnym  Marii  Kubicy,  Lucjanowi 

Szutkowskiemu,  Jackowi  Bogusławskiemu,  Pawłowi  Jarczakowi  i  wszystkim wolontariuszom z 

Klubu Pilskiej Spółdzielni Mieszkaniowej.
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Radna  Wiesława  Sztaba  zwróciła  się  z  prośbą  o  utworzeniu  na  Osiedlu  Zamość  3  lokali 

wyborczych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  wyraził zadowolenie za okazanie tak dużej 

życzliwości wyrażając nadzieję, że przełoży się to na frekwencję podczas jesiennych wyborów.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski podziękował radnym Wiesławie Sztabie i Teresie Kasior za 

podjecie się tak trudnego zadania, pogratulował osiągniętego sukcesu, poinformował, że są osiedla 

jak Podlasie, gdzie bez problemów skompletowano chętnych kandydatów i przeprowadzono całą 

procedurę.  Stwierdził,  że  z  powodu  określonych  wymogów  niemożliwe  jest  utworzenie  trzech 

lokali wyborczych.

Ogłoszono przerwę.

Ad 8. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  miejskiej  sieci  szerokopasmowej 

przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Lidia 

Plewa – druk nr 596.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu  przez  Komisję  pozytywnej  opinii  o  powyższym  projekcie  uchwały.  Stwierdził,  że 

główne zapytanie dotyczyło  celu budowy sieci  szerokopasmowej  ponieważ była  informacja,  że 

główne  zagadnienie,  związane  z  funkcjonowaniem  tej  sieci,  to  jest  uruchomienie  urządzeń 

aktywnych  na  końcach  trzech  pętli,  które  są  w  tej  sieci  zrealizowane,  które  będą  kosztować. 

Kolejne pytanie dotyczyło celowości sprzedaży i efektów ekonomicznych tej sprzedaży. 

Radny  Paweł  Dahlke,  nawiązując  do  wystąpienia  Ministra  Boni,  w  którym  mówił  o 

przygotowywanych  projektach  przepisów,  aby  w  niedalekiej  przyszłości  samorządy,  gminy  i 

powiaty,  mogły tworzyć różnego rodzaju wspólne centra finansowe w celu optymalizacji  usług, 

zwiększenia efektywności, ograniczenia kosztów itd.,  zapytał, czy prezydent nie boi się tego, że 

sprzedaż  tej  sieci,  w  jakimś  sensie  w  przyszłości,  mogłaby  samorządowi  utrudnić  to 

przedsięwzięcie.
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Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc, odpowiadając radnemu powiedział:

pan radny ma racę,  faktem jest,  że pan Minister Boni z taką informacją wystąpił o możliwości  

tworzenia  centrów  finansowo-logistycznych,  poprzez  różne  gminy  tworzone  wspólnie,  ale  nie 

dostrzegam związku pomiędzy siecią szerokopasmową, a tworzeniem tego typu centrów, jeżeli w 

ogóle do nich dojdzie, do takich sytuacji ponieważ istnieje możliwość zawsze, przy tym nasyceniu 

rynku  siecią  szerokopasmową,  wykupienia  stosownych  usług.  Pewnie  będziemy  rozmawiali  o 

bezpieczeństwie sieci natomiast to jest temat, który nigdy i nigdzie do końca nie został w sposób 

precyzyjny rozwiązany. Domyślam się, że w tym kierunku zmierzała pana wypowiedź ponieważ 

ostatnio  bardzo  dużo  słyszy  się  o  możliwościach  przechwytywania  przesyłanych  drogą 

teleinformatyczną  informacji  i  temu  nigdy  i  nikt  nie  był  w  stanie  zapobiec,  o  czym  wiemy 

doskonale z doniesień prasowych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXV/443/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 9. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Orląt Lwowskich) omówiła Dyrektor 

Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami Julita  Mudyna zgłaszając  autopoprawkę do ww. 

projektu  uchwały  i  wszystkich  kolejnych  dotyczących  rond  o  wykreślenie  z  §  1  wyrazu 

„rondo”– druk nr 597.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

zaopiniowaniu przez Komisję powyższego projektu uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Janusz  Kubiak  powiedział,  że  podejmowana  uchwała 

upamiętni  młodych  ludzi,  uczniów,  studentów,  którzy  walczyli  o  Polskę  w  1918  r.  i  będzie 

nawiązaniem tradycji dla następnych pokoleń, którzy zamieszkali w Pile. 

Radny Paweł Dahlke zapytał, czy wniosek z 2008 r. został złożony na konkretne rondo, bo tego 

ronda w 2008 roku jeszcze nie było. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna poinformowała, że wniosek 

dotyczył  ronda  Zygmunta  Starego,  ul.  Kwiatowa,  wówczas  nadano  nazwę  Marszałka  Józefa 

Piłsudskiego. 
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/444/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 10. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Ignacego Łukasiewicza) przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk  nr 598.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Radny Paweł Dahlke zapytał na co został złożony wniosek.

Dyrektor Mudyna odpowiedziała,  że z początku był  on ogólny, potem zdecydowano się na tę 

nazwę z uwagi na sąsiedztwo.

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się do głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała nr XXXV/445/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (PCK) przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 599.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Radny Paweł Dahlke zapytał, na jakie rondo został złożony wniosek.

Dyrektor Julita Mudyna odpowiedziała, że podczas pierwszego spotkania nie było konkretnego 

wskazania, po odbytych konsultacjach uzgodniono właśnie to rondo. 

Radny Zbigniew Kosmatka przypomniał, że kilka lat temu trwała dosyć ożywiona wymiana zdań 

z Zarządem Dróg Powiatowych i Wojewódzkich na temat tego, czy to miejsce, określane rondem, 

w sensie technicznym jest rondem, czy nie, zapytał, czy coś zostało w tej kwestii zmienione, czy 

nie. 
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  zwrócił  się  do 

Przewodniczącego Rady, który na posiedzeniu Komisji mówił, że jest inny wniosek, zapytał jaki to 

jest wniosek i jak został rozpatrzony. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. powiedział:

– skrzyżowanie dróg o ruchu okrężnym, tak znaki stanowią, to co nazywamy rondem, to jest 

potoczna  nazwa i  w tym wypadku nie  ma  wątpliwości,  bo tak  zostało  to  uregulowane, 

również jeżeli chodzi o organizację ruchu w tym miejscu,

– jeżeli chodzi o nazwę zgłoszoną przez Ks. Dziekana – ponieważ otrzymałem tę propozycję 

dwa dni temu, a jestem członkiem założycielem Stowarzyszenia Kardynała Jeża z siedzibą 

w  Koszalinie,  obecnie  przewodniczącym  jest  pan  Piotr  Ziętarski,  spotkałem  się  z  nim 

kilkanaście dni wcześniej i rozmawialiśmy o tym, że ze względu na to, że ta wyjątkowa dla 

naszego regionu osoba w przyszłym roku będzie obchodzić 100 -lecie urodzin warto by taką 

inicjatywę podjąć i taką inicjatywę podjąłem. Jest moje zgłoszenie, przekazane oficjalnie do 

komisji, byśmy zastanowili się, komisja, państwo radni, by w przyszłym roku, czy w tym, ze 

skutkiem na przyszły rok, czy by taką uchwałę nie podjąć. Myślę, że to zamyka temat tej 

konkretnej lokalizacji. 

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXV/446/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda (Franciszka Toboły) omówiła Dyrektor 

Julita Mudyna– druk nr 600.

Komisja Gospodarki Miejskiej wyraziła pozytywną opinie o ww. projekcie uchwały.

Pan Piotr Toboła - wnuk Franciszka Toboły przedstawił pokrótce fragmenty z życia dziadka w 

jego walce o niepodległość w Powstaniu Śląskim, w Powstaniu Wielkopolskim, jego historię w 

obozach jenieckich, jego działalność jako samorządowca. 

Radny Marian Barełkowski zapytał, czy jest już gdzieś, po drodze działalności Franciszka Toboły, 

ulica nazwana jego imieniem – Pan Toboła odpowiedział, że według jego informacji nie ma. 
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/447/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 13. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  (  10  kwietnia  2010  r.)  przedstawił 

Prezydent Miasta Piotr Głowski,  Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita 

Mudyna poprosiła o wniesienie autopoprawki polegającej na zapisania miesiąca „kwietnia” 

dużą literą.- druk nr 601.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały większością głosów.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Janusz Kubiak przypomniał to wydarzenie z 10 kwietnia, 

stwierdził, że istotą jest upamiętnienie osób i wydarzeń w dziejach historii Polski. Uznał, że ta data 

wpisuje się w to wydarzenie i będzie uczczeniem osób, które wówczas zginęły. 

Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXV/448/13 stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,  w imieniu wnioskodawców, dziękując radnym za podjętą 

decyzję poinformował o tym, za kilka dni zaprosi radnych na odsłonięcie tablic upamiętniających z 

nazwą ronda.  

Ad 14. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w rejonie ul. Walki Młodych w Pile przedstawiła Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 607.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/449/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 
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Ad 15. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej przy ul.  Wałeckiej w Pile przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 608.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję powyższego projektu uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/450/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 16. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  położonej  przy  ul.  Szkolnej  w  Pile omówiła  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 609.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/451/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 17. 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Bogusławskiego przedstawiła Dyrektor Julita 

Mudyna. – druk nr 610.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/452/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 18. 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile ul. Bogusławskiego przedstawiła Dyrektor Wydziału 
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Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 611.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/453/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 19. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok wraz z autopoprawką 

przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska– druki nr 612, 617.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski stwierdził, że Komisja, 

po zapoznaniu się ze zmianami w budżecie miasta, wysłuchaniu wyjaśnień zaopiniowała projekt 

jednogłośnie pozytywnie, bez autopoprawki. 

Radny Zbigniew Pyziak przypomniał, iż podczas uchwalania budżetu na 2013 r., gdy omawiane 

były drogi publiczne i gminne, pytał czy kwota 2,5 mln zł, która została przeznaczona na zadanie 

Towarowa, Pomorska, Kwiatowa, Podgórna wystarczy i uzyskał odpowiedź, że wystarczy oraz była 

informacja, że ta inwestycja będzie w tym roku skończona. Stwierdził, że jest zaskoczony decyzją o 

przesunięciu środków, które zdaniem radnego już nie wrócą na to zadanie. Wyraził obawę, czy ta 

inwestycja w tym, czy w przyszłym roku została wykonana. Uznał, że ta kwota i tak nie wystarczy 

na wykonanie tego zadania, a jest ono niezbędne. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński, z  uwagi  na  to,  że 

autopoprawka  nie  była  dyskutowana  na  Komisji  zapytał  jakie  są  zamierzenia  odnośnie 

skrzyżowania Okrzei – Towarowa, wiadomo również, że ma być przebudowywany wiadukt.

Radna Małgorzata  Karwacka,  odnosząc  się  do  przedłożonej  autopoprawki  zapytała  na  czym 

będzie  polegało  wykonanie  dodatkowego  odwodnienia  realizowanego  na  nowej  inwestycji  ul. 

Piłsudskiego. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził;

– dodatkowe  odwodnienie  –  budowa  ul.  Piłsudskiego  spowodowała  zmianę  konfiguracji 

terenu w rejonie zaplecza banku czyli od strony ul. Piłsudskiego, okazało się, że po obfitych 
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opadach są tam kłopoty i na kłopoty jest tylko jedna rada – trzeba tak to poprawić, tak 

działać,  żeby  w  przyszłości  nie  dochodziło  do  spływania  dużych  ilości  wody  z  ul. 

Piłsudskiego w tamten rejon, ona musi znaleźć swoje ujście nie w piwnicach, a w kracie 

kanalizacyjnej,

– kilka  słów  na  temat  strategii  przebudowy  –  ponieważ  w  międzyczasie  dostaliśmy 

informacje, że w budżecie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad pojawiły się 

pieniądze  na  przebudowę  wiaduktu,  która  już  się  rozpoczęła  i  nie  jest  tak,  jak  można 

przeczytać,  że zabrakło pieniędzy na drugą nitkę tylko jest  plan racjonalny Generalnego 

Dyrektora,  żeby nie  sparaliżować miasta  tylko zrobić najpierw jeden fragment  mostu,  a 

potem drugi, dzięki temu dzisiaj mamy chwile trudniejsze, one są w godzinach porannych i 

koło godziny osiemnastej,  ale  nie  można mówić o paraliżu,  dosyć długo czekaliśmy na 

informację jaki będzie terminarz, dopiero niedawno w pełni taką wiedzę posiedliśmy, w tej 

chwili  jest  złożony wniosek o wydanie pozwolenia na budowę na tę  ulicę,  będziemy to 

realizować,  to  jest  jeden z  naszych priorytetów działania,  ale  też  oprócz  tego wiaduktu 

podjęliśmy  decyzję,  że  11  Listopada,  od  Piłsudskiego  do  mostu  wymaga  szybkiej 

interwencji  i  Walki  Młodych,  zamykając  kolejne  skrzyżowanie  doprowadzilibyśmy  do 

paraliżu,  mamy  za  moment  inwestycje  na  skrzyżowaniu  Bydgoskiej  i  Podchorążych, 

będziemy realizować to  tak,  że  już  trwa przebudowa Walki  Młodych,  niedługo wejdzie 

wykonawca na 11 Listopada, da to możliwość ominięcia chociażby al. Piastów, tego całego 

fragmentu, budowa ronda na skrzyżowaniu z Podchorążych ma również dwa wentyle ul. 

Kusocińskiego i dalej za TESCO, a w międzyczasie, po uzyskaniu pozwolenia będziemy 

realizować  zadania  przy  budowanej  stacji  benzynowej  na  Okrzei  i  na  drugim pasie  na 

odcinku,  który  brakuje  do  ronda,  po  zakończeniu  tych  inwestycji  na  terenie  miasta,  w 

przyszłym roku, wykonamy samo rondo, nasza w tym głowa, by te pieniądze wróciły na 

swoje  miejsce,  będzie  też  potrzeba  dodatkowych  pieniędzy,  bo  chcemy  powiększyć  to 

zadanie wchodząc dosyć głęboko w ulicę Okrzei, by maksymalnie ułatwić ruch w tamtym 

rejonie.

Radny Jacek Bogusławskiego zapytał, czy jest stanowisko koordynatora działań inwestycyjnych, 

tak jak to jest w dużych miastach.

Prezydenta Miasta Piły  Piotr Głowski  odpowiedział,  że  jest  to  Kolegium Projektowe,  zespół 

ludzi,  którzy  nie  tylko  zajmują  się  tym  etapem  wykonawczym,  ale  również  przygotowaniem 

zamówienia publicznego poprzez zmiany w planach zagospodarowania przestrzennego, wszystkie 
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te osoby spotykają się z kierownictwem Urzędu w celu omówienia kolejności wykonywania zadań.

Uchwała  wraz  z  autopoprawka  podjęta  została  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/454/13 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 20. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  miasta  Piły  w  rejonie  Al.  Wyzwolenia,  ul.  Średniej  i  ul.  Nad  Łąkami 

omówiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka– druk nr 604.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/455/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 21. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Armii  Ludowej,  Hutniczej, 

Batorego  i  Szarych  Szeregów  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej 

Iwona Wojtecka– druk nr 605.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/456/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 22. 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/352/12 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 

2012  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie jeziora Płocie zreferowała Dyrektor Miejskiej Pracowni 

Urbanistycznej Iwona Wojtecka– druk nr 606.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/4457/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 23.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność  Gminy Piła  położonej  w Pile  przy  ul.  Żeromskiego omówiła  Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna. – druk nr 614.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXV/458/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 24. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/380/05 Rady Miasta Piły z dnia 31 

marca 2005 r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach stanowiących własność 

Gminy Piła oraz udzielania bonifikat,  zmienionej  Uchwałą Nr XXXII/380/05 Rady Miasta 

Piły  z  dnia  31  marca  2005  r.  w  sprawie  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  w  budynkach 

stanowiących własność Gminy Piła oraz udzielania bonifikat przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna– druk nr 615.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak,  nawiązując do tego,  że wykreślany jest  z 

uchwały zapis o tym, że nie najemca będzie miał obowiązek ponoszenia kosztów związanych z 

przygotowaniem lokalu do sprzedaży zapytał po czyjej stronie będą leżały koszty przygotowania 

lokalu do sprzedaży.

Radny Paweł Dahlke

– odnosząc  się  do  wypowiedzi  przedmówcy stwierdził,  że  tak  to  rozumie,  iż  potencjalny 
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nabywca będzie ponosił te koszty, ale nie będzie to zapisane w uchwale tylko w umowie,

– zapytał  z  jakiego  powodu  dwa  budynki  mieszkalne  przy  Al.  Powstańców  Wlkp.  72  i 

Siemiradzkiego 2 nie były przeznaczone do sprzedaży.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  powiedział, że sobie 

przypomina,  iż  budynek przy Al.  Powstańców Wlkp.  72 jest  w kolizji  z  pobliskim budynkiem 

spółdzielczym i był przeznaczony do rozbiórki, wyraził zaniepokojenie tą sprzedażą. 

Radna Maria Miler stwierdziła, że proponowane zmiany są zmianami kosmetycznymi, nawiązując 

do wniosku Komisji Rewizyjnej zapytała, czy w najbliższym czasie będzie dokonana jakakolwiek 

inna zmiana, szczególnie dotycząca zmian przy wykupie lokali komunalnych, udzielania bonifikat, 

które byłyby nieco korzystniejsze dla długoletnich najemców.

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Julita  Mudyna,  udzielając  odpowiedzi 

powiedziała:

– koszty przygotowania do sprzedaży nadal będą ponosić nabywcy lokali mieszkalnych, jest 

to  kwestia  techniczna,  polegająca  na  wykreśleniu  z  tego  względu,  że  rada  nie  ma 

kompetencji, aby taki zapis zamieszczać w uchwale,

– budynki wyłączone ze sprzedaży, uchwałą z 2005 r.  - budynek przy ul. Siemiradzkiego, ze 

względu na stan techniczny, a także usytuowanie w nim lokali socjalnych był wyłączony ze 

sprzedaży, na dzień dzisiejszy budynek ten stanowi pustostan, nie ma najemcy i dlatego ma 

zostać  przeznaczony  do  sprzedaży,  czekaliśmy  aż  skończy  się  postępowanie  dotyczące 

budowy  ulicy  Siemiradzkiego  ponieważ  tryb  decyzji  ZRID  uniemożliwiał  sprzedaż, 

budynek  przy  Al.  Powstańców  Wlkp.  72  -  prowadzimy  czynności  związane  z 

wyprowadzeniem najemców, był wyłączony ze sprzedaży ze względu na stan techniczny i 

docelowo przeznaczony będzie do rozbiórki, do sprzedaży. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

dyskusja  na  temat  zmian,  jeżeli  chodzi  o  politykę,  byłoby  bardzo  dobrze,  gdyby  się  odbyła, 

wielokrotnie powtarzaliśmy, że opłaty, które dzisiaj są wnoszone za mieszkania komunalne, one 

oscylują od 88 gr za m2 do 3,60 zł, przy wyliczonej rzeczywistej kwocie, którą należałoby ponosić, 

powinna wynosić około 9 zł,  to jest pokrycie kosztów bieżących i amortyzacji budynku, to jest 

kwota,  która  gwarantowałaby  wpłaty  na  tyle  duże,  że  można  by  prowadzić  bez  problemu 

inwestycje. Z tego powodu jest sytuacja taka, pewnego uprzywilejowania tych osób, które posiadają 
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mieszkanie już dzisiaj w tym zasobie, bo pozostałe pieniądze dopłacamy, by utrzymać istniejącą 

infrastrukturę.

Jeżeli spojrzymy na osoby, które nie korzystają z zasobów komunalnych, trzeba przypomnieć, że 

dzisiaj jest już tak duża zniżka, udzielona przez radę, która wynosi 30%, jest coraz więcej osób, 

które korzystają z normalnych rynkowych zasad, kupują mieszkania nie za 30%, nie za 20 tylko za 

100% wartości, biorą kredyt, spłacają odsetki. Patrząc na tą wrażliwość społeczną jest pytanie, czy 

jeśli jesteśmy już tak daleko z różnego rodzaju ulgami, które są stosowane, byłoby fair w stosunku 

do wszystkich pozostałych. To jest niezwykle trudny temat społecznie, bo trzeba pamiętać, że w 

zasobach mieszkają zarówno ci, którzy maja kłopoty finansowe, ale też ci, którzy sobie świetnie 

radzą.  Jest  to  niezwykle  trudne,  bo  wiązałoby  się  ze  zmiana  filozofii  pobierania  opłat  w 

mieszkaniach komunalnych, jest to jeden z tematów przed którym nie uciekamy tylko tutaj nie ma 

dobrego rozwiązania. Próba wyważenia tego, żeby w momencie zmian nie doprowadzić do sytuacji 

trudnej dużej liczby rodzin, powoduje taką sytuację, że staramy się, by tymi narzędziami, które są 

nam dane, zachęcać do tych działań, które są już na tyle przyjazne, dają mnóstwo preferencji, że 

dużo ludzi z tego korzysta. Gdybyśmy doprowadzili do kolejnej zmiany, to oprócz tej grupy, która 

działa na wolnym rynku, pojawiłaby się grupa tych, którzy zrobili  to pół roku temu, rok temu, 

którzy mogliby poczuć się oszukani, że wpłacili 30%. Z punktu widzenia miasta tego typu przejście 

jest korzystne, bo jest to naturalna droga do prywatnej własności. Jestem otwarty na taką rozmowę, 

jeżeli  uznacie  państwo,  że  warto  coś  zmienić  w  tym  systemie  bardzo  proszę,  poprzez 

Przewodniczącego Rady Miasta, przygotowanie terminu, a my się do tego przygotujemy. 

Radny  Paweł  Dahlke  zgodził  się  z  wypowiedzią  Prezydenta,  stwierdził,  że  trzeba  pamiętać, 

sprzedając te zasoby komunalne z bardzo dużymi bonifikatami, iż bardzo często kupują je osoby, 

które  nie  zasługują  na  te  bonifikaty,  bo  często  ich  sytuacja  finansowa  została  sprawdzona 

kilkanaście lat temu i nie jest to już weryfikowane. Pozbywając się tego zasobu mieszkaniowego 

pozbywamy się instrumentu pomocy dla całego szeregu osób, które składają wnioski na bieżąco do 

Urzędu i czekają w kilkuletnich kolejkach, żeby to mieszkanie dostać. 

Radna Maria Miler uznała, że przedmówca utwierdził ją w przekonaniu, że należy wprowadzić 

zmiany w uchwale z marca 2005 r., żeby nie dochodziło do takich sytuacji kiedy nabywca próbuje 

się  dorobić  kosztem  innych  mieszkańców.  Stwierdziła,  że  mieszkańcy  Piły  mogą  odczuwać 

niesprawiedliwość wobec bonifikat udzielanych w stosunku do mieszkańców Szczecina – 95%, 

Warszawy – 95% i wielu innych miast, a Konstytucja w Polsce jest jedna. Odnosząc się do polityki 

uznała, że nie chodzi tu o wyprzedaż wszystkich lokali, najbardziej potrzebującym gmina lokale 
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musi zapewnić i taką granicę trzeba ustalić. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński przypomniał,  że 

dyskusja opiera się o uchwałę z 2005 r., gdzie wielkość bonifikat została ustalona właśnie w tym 

procencie.  Zwrócił  uwagę  na  różne  postawy,  jeśli  chodzi  o  podejście  do  sprzedaży  lokali 

mieszkalnych, zarówno bardzo liberalne jak i takie, które uwzględniają konieczność zachowania 

stanu posiadania,  by te ofertę,  dla uboższego społeczeństwa, zapewnić.  Powiedział,  że Komisja 

Rewizyjna  debatowała  na  temat  bonifikat,  ale  Komisja  Gospodarki  Miejskiej,  już  kilkakrotnie, 

spotykała się na specjalnych posiedzeniach dotyczących gospodarki mieszkaniowej, gdzie starała 

się wypracować wiedzę na temat gospodarki mieszkaniowej w Pile, uwzględniającej mieszkania 

spółdzielcze, TBS, mieszkania komunalne i socjalne. Zgodził się z prezydentem, że taka debata jest 

potrzebna i zadeklarował się taką debatę ująć w planie pracy na rok przyszły i przeprowadzić w 

ramach Komisji Gospodarki Miejskiej. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski powiedział, że chyba Poznań wycofał się całkowicie z bonifikat i 

coraz  więcej  samorządów tak  robi,  wtedy to  jest  wolny rynek,  wtedy jest  sytuacja  równa  dla 

każdego z mieszkańców.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak  przypomniał,  że  na poprzedniej  sesji  radni 

namawiali prezydenta, by zwiększyć nakłady na mieszkalnictwo socjalne, trzy sesje temu prezydent 

się  tłumaczył  dlaczego  tyle  pieniędzy  przeznacza  na  odszkodowania  za  niedostarczone  lokale 

socjalne, a dzisiaj ma sprzedawać mieszkania z bonifikatą. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela  poparł  pomysł  Przewodniczącego  Komisji 

Gospodarki Miejskiej  uznając go za trafny, by tego typu poglądy mogły zetrzeć się na Komisji  

Gospodarki Miejskiej.  

Radna Maria Miler  przypomniała, że na początku tej kadencji odbyło się spotkanie z udziałem 

Przewodniczącego Rady, Prezydenta, Wiceprezydenta i Radnych, które dotyczyło ukształtowania, 

na najbliższą perspektywę, na najbliższe kilka lat, polityki gospodarowania lokalami komunalnymi. 

Była  wówczas  taka  informacja,  gdy radna  ten  problem poruszała,  że  w  ciągu  2,  3  lat  będzie 

zrobiony przegląd lokali komunalnych, ile ich jest, w jakim są stanie, mijają 4 lata i nadal nie ma 

woli debaty, dyskusji na ten temat. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski powiedział, że jest za 

podjęciem tej uchwały, bo ona jest konieczna. Stwierdził, że stan techniczny zasobów komunalnych 

jest bardzo zły, najczęściej mieszkają w nich ludzie, których często nie stać na płacenie czynszu i 

gdyby nawet otrzymali te mieszkania za darmo, to ich nie będą w stanie utrzymać. Są odpowiednie 

badania  rynkowe  gospodarki  nieruchomościami,  z  których  wynika,  że  1/3  społeczeństwa  ma 

trudności z utrzymaniem mieszkania. To jest ten obszar, którym w jakimś zakresie, przez jakiś czas 

będzie zajmowała się pomoc społeczna państwa, a tylko 20% stać nie tylko na utrzymanie, a na 

kupno nowych mieszkań.  Cały ten środek to są  spółdzielnie  mieszkaniowe,  TBS itd.  Patrząc z 

punktu widzenia strategii gminnej polityki mieszkaniowej pewne zasoby komunalne warto zbyć, 

aby nie ponosić kosztów ich utrzymania przekazać je na rzecz tych, których stać będzie później na 

ich  utrzymanie,  ale  powinien  być  zachowany  podstawowy  zasób  gminny,  którym  należy 

administrować i realizować społeczne cele. 

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXV/459/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 25. 

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych -druk 593.

Radny  Paweł  Dahlke  przypomniał  treść  złożonych  interpelacji  i  odpowiedzi  na  nie,  a  które 

dotyczyły:

– oznakowania  węzłowych  miejsc  w  Pile,  gdzie  brakuje  informacji  o  kierunkach  jazdy – 

zapytał, czy coś w tym kierunku się wydarzy, czy takie pisma poszły,

– ustawienia  kilku  ławek i  pojemników na  śmieci  wzdłuż rzeki  Gwdy – zapytał,  czy jest 

szansa  ich  ustawienia  na  tym  terenie  w  chwili  obecnej,  pomimo  szerszej  koncepcji 

zagospodarowania,

– wydawnictwa bajek – zapytał, czy jest to aktualne.

Prezydent Miasta Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. powiedział:

– takie oznakowanie w mieście jest, kierunki są pooznaczane, jestem pewien, że zgodnie z 

przesłaną  informacją  te  sprawy  zostały  dalej  przekazane,  często  dotyczą  dróg  np. 

wojewódzkich,  wnioskujemy o  zmiany w oznakowaniu,  ale  czas  reakcji  jest  niezwykle 
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długi,  dotyczy  to  m.  in.  oznakowania  wjazdu  do  miasta  od  strony  Bydgoszczy,  gdzie 

wnosiliśmy,  by  kierować  samochody  na  już  wyremontowaną  czteropasmową  Al. 

Powstańców Wlkp. jako główny wjazd do centrum, a nadal wisi tablica, że przez Bydgoską, 

oprócz  tych  zmian  typowo  kierunkowych  mamy  przygotowaną  koncepcję  tablic 

informacyjnych o różnych ciekawych punktach typu parki, policja, szkoły, wyższe uczelnie, 

brakuje tylko pieniędzy,

– co do ławek, to jest kwestia pieniędzy, ale chyba, w związku z tym, że część ławek w Parku 

Miejskim będzie nowa,  to  te  ławki  znajdą swoje miejsce  w tamtym rejonie,  po drugiej  

stronie rzeki zabrakło oświetlenia na wysokości kortów tenisowych, zarówno latarnia, jak i 

ławki się tam pojawią.

Ad 26. 

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Zbigniew Pyziak poruszył następujące sprawy:

– odczytał  dwie  interpelacje,  które  nie  zostały  przyjęte,  zapytał,  czy  prezydent  widzi 

możliwość wykonania przejścia z ul. Poznańskiej i wejścia na wiadukt,

– poprosił o informację na temat dokumentacji modernizacja stadionu lekkoatletycznego przy 

ul. Żeromskiego, co zostało z niej wyrzucone, jakie są koszty, czy będą dotrzymane terminu 

ukończenia tych prac. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  czy firma  Altvater,  przy 

zwiększonym zakresie działań, zapewni odbiór śmieci i jak będzie wyglądała sprawa osób, które 

złożyły deklarację o wywozie śmieci niesegregowanych, czy będą mogły jednak otrzymywać worki 

na segregację śmieci, jeśli tak, to czy będzie to odpłatnie, czy bezpłatnie.

Radny Paweł Dahlke

– stwierdził,  że  dają  się  słyszeć  żale  mieszkańców  na  temat  systemu  segregacji,  że  w 

porównaniu do innych miast jest zbyt wymagający, wiele osób, które w tym podstawowym 

zakresie segregowało dzisiaj, całymi wspólnotami, decydują, że nie będą segregować, czym 

są podyktowane tak surowe restrykcje,

– przypomniał,  że  w  ubiegłym  miesiącu  Przewodniczący  przesłał  radnym  rozstrzygnięcie 

nadzorcze  Wojewody  dotyczące  uchwał  Rady  z  dnia  26  lutego  br  odnośnie  planów 
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zagospodarowania przestrzennego, zapytał jaka jest dalej procedura. 

Radna Maria Miler zapytała, czy przyjęcie przez Związek jednej strefy obsługi nie skrzywdziło 

pilskich podmiotów gospodarczych ponieważ głównie szanse miał jeden operator, który wygrał. 

Poinformowała, że w posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej uczestniczyli reprezentanci firmy 

obsługującej wywóz odpadów w Pile, którzy wyrażali żal, że zostali pozbawieni szansy egzystencji  

na  rynku.  Zapytała,  czy  nie  było  błędem  przyjęcie  jednostrefowości  zamiast  kliku  stref  w 

obsługiwanym  obszarze  oraz  w  jaki  sposób  zostaną  wykorzystane  podmioty  dotychczas 

obsługujące wywóz odpadów i nieczystości. 

Radny Tomasz Pochylski poinformował o zbliżającej się IX edycji turnieju koszykówki ulicznej o 

puchar Prezydenta Miasta Piły, zaprosił do aktywnego spędzenia wolnego czasu.

Radny Jacek Bogusławski 

– poprosił o informację na temat wyników gimnazjalnych pytając jak wypadły pilskie szkoły i 

czy Wydział Oświaty jest zadowolony z tych wyników i gimnazjalnych i maturalnych, która 

szkoła osiągnęła najlepsze wyniki,

– poinformował o sytuacji, w której mieszkanka Piły otrzymała mandat za brak legitymacji 

szkolnej w autobusie komunikacji miejskiej i celem wyjaśnienia tej sprawy zgłosiła się do 

punktu przy ul. Kwiatowej, zgodnie z zapisem na blankiecie, zapytał od kiedy tego punktu 

nie ma i do kiedy będzie taka informacja na blankietach.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz poprosił  o  postawienie  kosza  na 

śmieci na przystanku  na zakręcie do szpitala.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła następujące sprawy:

– konieczności  większej  zapłaty za  bilet  autobusowy zakupiony u  kierowcy,  w autobusie, 

gdzie  nie  ma  biletomatu,  zaproponowała  likwidację  droższych  biletów  zakupionych  u 

kierowcy,

– nalepianie ogłoszeń na tablicach informacyjnych na przystankach autobusowych,

– wymianę starych ławek na kamienne, gdy będą na to środki,

– zbyt małej ilości pojemników na śmieci przy dużych budynkach ul. Roosevelta,

– przygotowanie placówek oświatowych do akcji LATO,
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– liczby nieprzyjętych dzieci  do przedszkoli  oraz  informację,  gdzie  rodzice  mogą pisać  o 

przeniesienie dziecka z jednego przedszkola do drugiego

– w  imieniu  mieszkańców  zapytała,  kto  na  Placu  Zwycięstwa  decyduje  o  planistycznym 

zagospodarowaniu  imprezy,  dlaczego  podczas  uroczystości  Bożego  Ciała  Pomnik 

Zwycięstwa został zasłonięty największym ołtarzem. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński

– nawiązując do wypowiedzi radnej Miler stwierdził, że Komisja Gospodarki Miejskiej miała 

posiedzenie dotyczące stanu przygotowań do realizacji  ustawy „śmieciowej”,  na którym 

były zgłoszone uwagi przez przedsiębiorców, którzy na tym rynku funkcjonowali  do tej 

pory,  poinformował,  iż pytał  na posiedzeniu Zgromadzenia o sposób realizacji  wyników 

przetargu,  czy  firma,  która  zgłosiła  ofertę,  a  więc  Altvater,  będzie  mogła  zatrudniać 

podwykonawców i takie zapewnienie uzyskał,

– zapytał, jaki wpływ miało powstanie sklepów wielkopowierzchniowych na rynek usług i 

rynek  pracy  w  mieście,  ile  ich  powstało  i  jakie  są  jeszcze  planowane,  jakie  jest 

rozmieszczenie w mieście, w poszczególnych osiedlach. 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski  przypomniał,  że to 

samorządy zabiegały o to, by zająć się organizacją gospodarki odpadami, stwierdził, że gdy chodzi 

o średnią krajową w terminie wdrażania, to Piła w tej kwestii nie odstaje, został utworzony dość 

rozległy  Związek  Międzygminny,  zauważył,  że  był  jednym ze  współautorów  pomysłu,  aby  w 

przetargu uwzględnić coś, co w pewnym sensie będzie kosztowało, żeby firma śmieciowa, która 

wygra  przetarg,  dostarczała  pojemniki.  Powiedział,  że  należy spodziewać się  tego,  że  pierwsze 

tygodnie to będą duże problemy, zarządcy wielorodzinnych budynków obawiają się zbyt rzadkiej 

częstotliwości wywozu, były zapewnienia, że będzie to dostosowane do potrzeb. Kolejna sprawa to 

podział na tych, którzy chcą segregować i którzy nie chcą segregować. Trzeba będzie wspólnie 

wypracowywać takie rozwiązania, by nie skrzywdzić tych, którzy chcą segregować, bo głównym 

celem ustawy śmieciowej było segregowanie. Odnosząc się do przykładu podanego przez radną 

Sztabę  w  sprawie  ul.  Roosevelta  powiedział,  że  firmy  śmieciowe  będą  sobie  musiały  z  tym 

problemem poradzić.

Odpowiedzi udzielili:
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Prezydent Miasta Piotr Głowski 

– co do tunelu, przejścia z osiedla Staszyce do centrum miasta, są dwa powody, ale trudno jest 

tu odpowiedzieć,  bo nie  jesteśmy dobrym adresatem, to nie nasz teren,  mamy mnóstwo 

różnych  ciekawych  pomysłów  związanych  z  zagospodarowaniem  tej  przestrzeni  wokół 

dworca,  wolnych  torów,  to  o  czym pan mówi  było  elementem opracowania  studentów, 

którzy  w  ramach  pracy  magisterskiej  przygotowywali  taką  koncepcję,  patrząc  na 

możliwości realizacyjne i ewentualny koszt, który poszedłby w dziesiątki milionów złotych, 

nie  należy  mieszkańcom  stwarzać  iluzji,  że  PKP  w  tym  miejscu  taką  inwestycje 

przeprowadzi, prowadzimy trudne rozmowy, by to co w tej chwili jest było w odpowiednim 

stanie, główna inwestycja związana jest z dworcem i udało się tę inwestycję rozszerzyć na 

teren  przed dworcem,  w tej  chwili  rozmawiamy,  by PLK przejęło  przejścia  podziemne, 

możemy mieć  marzenia,  kreatywne  pomysły,  ale  ten  należy  do  tych,  który  nie  szybko 

znajdzie swój szczęśliwy finał,

– co do „dworca pod wiaduktem” - to miejsce, w naszej ocenie, od dawna nie spełnia żadnych 

warunków, podjęliśmy rozmowy z właścicielami Galerii Piła, by w ramach ich inwestycji 

przed obiektami pojawiły się perony, które przejmą ten ruch,

– czy zapewni firma Altvater jakość – jesteśmy jednymi z wielu w prawie 30 osobowym 

Zgromadzeniu  Związku  i  przekazujemy nasze  oczekiwania,  na  Związku  będzie  ciążyło 

wyegzekwowanie  odpowiedniej  jakości  pracy,  jestem  pewien,  że  po  tych  trudnych 

momentach startu będzie co najmniej tak jak jest, a powinno być lepiej, ta ustawa powinna 

wprowadzić porządek, każda zmiana wprowadza na chwilę chaos i jest to normalną rzeczą, 

należy te pojedyncze przypadki szybko zgłaszać, by można było reagować, wiem jaki jest 

zapis,  jakie  są  ulotki,  one  wynikają  z  ustawy  i  z  rozporządzeń,  wszędzie  ta  zasada 

segregowania jest taka sama, Ministerstwo Środowiska, Minister Korolec liberalizuje swój 

pogląd  na  ten  temat,  odchodzi  się  od  tej  restrykcyjności,  a  my  będziemy  do  tego 

dostosowywać swoje regulaminy,

– podział na sektory – zapisy ustawy wprowadziły minimalne wymagania w stosunku do firm, 

które  są  w  stanie  prowadzić  taką  działalność,  dotyczy  to  chociażby  ilości  posiadanych 

samochodów, wyposażenia i  wielu innych względów, rozmawialiśmy z władzami Spółki 

Altvater, prowadzone są rozmowy z pilskimi, ale również w terenie podmiotami, które już 

gdzieś funkcjonowały, żeby znalazły swój udział w tym przedsięwzięciu, ale my mówimy 

wyłącznie  o  odpadach  komunalnych,  istnieje  cała  masa  innych  odpadów,  związanych  z 

prowadzoną działalnością gospodarczą, innych przedsięwzięć i tam nie ma żadnych zmian, 
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a  więc  niektóre  firmy będą  musiały  znaleźć  swoją  przestrzeń  biznesową  nową,  co  nie 

oznacza gorszą.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Dariusz Kubicki powiedział:

pracujemy jeszcze nad tym dokumentem, dwa tygodnie temu otrzymaliśmy dokumentację, jest ona 

satysfakcjonująca pod względem kosztorysowym, po tym jak nasz główny konsultant techniczny 

pan Marek Michałowski zapoznał się z tą dokumentacją i stwierdził, że jest tam kilka kardynalnych 

błędów projektowych, będziemy chcieli się spotkać i z panem Michałowskim i z Biurem Obsługi 

Budownictwa z Wrocławia, Biuro nie otrzymało jeszcze w całości pieniędzy mamy więc narzędzie,  

by przymusić je do dobrowolnego poprawienia dokumentacji. 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka stwierdziła:

– w  trybie  nadzorczym  wojewody  została  stwierdzona  nieważność  uchwały  Różyckiego, 

Kolbe, Dzieci Polskich w zakresie ustaleń planu zagospodarowania, te zmiany były bardzo 

niewielkie,  poprawiono  plan  zagospodarowania,  jest  w  tej  chwili  w  wyłożeniu,  po 

wyłożeniu trafi pod obrady rady,

– jeżeli chodzi o plany wyspa i park w trybie nadzorczym stwierdzono nieistotne naruszenie 

prawa,  które  nie  skutkuje  uchyleniem  uchwały,  plany  są  obowiązujące,  ogłoszone  w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski  odpowiadając na pytania 

poinformował:

– w naszej gminie w szkołach podstawowych wakacje rozpocznie ponad 4.300 uczniów, są to 

dane łącznie ze szkołami niepublicznymi, w gimnazjum ponad 2.200, w przedszkolach jest 

to ponad 2.700 przedszkolaków,

– jeśli chodzi o działania Wydziału Oświaty związane bezpośrednio z oświatą i wakacjami, to 

tak jak w roku poprzednim, postanowiliśmy otworzyć stołówki szkolne dla dzieci objętych 

pomocą Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, w lipcu otwarta będzie stołówka w Szkole 

Podstawowej Nr 5, a w miesiącu sierpniu w Gimnazjum Nr 5, na obiady rodzicie zapisali  

blisko 100 dzieci,  również większość przedszkoli  będzie czynnych albo w lipcu, albo w 

sierpniu, zapisy do przedszkoli już się zakończyły, ale jeżeli ktoś chciałby zapisać swoje 

dziecko do jednego z czynnych przedszkoli, to może to zrobić, nie musi to dziecko chodzić 

do przedszkola, można je zapisać na okres wakacyjny, na zasadach 5 godzin nieodpłatnie, 
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pozostałe według stawek obowiązujących, w lipcu jest otwartych 8 przedszkoli, w sierpniu 9 

przedszkoli, nie są otwarte tylko te, w których będą realizowane zadania remontowe bądź 

inwestycyjne,

– Gmina Piła, poprzez wsparcie organizacji pozarządowych, udzieliła dotacji na 6 półkolonii i 

2 obozy o łącznej kwocie ponad 165 tys. zł, w tych przedsięwzięciach będą uczestniczyć 

dzieci objęte pomocą MOPS,

– elementem wakacji w mieście jest cały szereg warsztatów, filmów, treningów sportowych, 

które organizujemy przy współpracy z naszymi jednostkami oraz z jednostkami, z którymi 

współpracujemy na co dzień jak RCK, MOSiR, czy biblioteka, muzea,

– kwestia naboru do przedszkoli  – nabór był  przeprowadzony w systemie elektronicznym, 

przyjęliśmy  ponad  2.200  dzieci  do  przedszkoli  w  wieku  od  3  do  6  lat,  przyjęliśmy 

wszystkich sześciolatków, pięciolatków i ponad 85% czterolatków i blisko 70% trzylatków, 

około 250 dzieci nie dostało się do przedszkoli, ale ta sytuacja jest dynamiczna, liczę że 

rodzice zmienią decyzję i zapiszą dzieci 6-letnie do szkół, bo nasze szkoły są bardzo dobrze 

do tego przygotowane, często zdarzają się rezygnacje i zawsze w ciągu roku jakieś miejsca 

są, 

– na  terenie  miasta  działa  8  niepublicznych  przedszkoli  i  punktów  przedszkolnych,  tam 

uczęszcza blisko 500 przedszkolaków, są one przez gminę wspierane dotacjami,  jest  też 

możliwość zapisania się na listę rezerwową w tym pierwszym przedszkolu, do którego nie 

dostało się dziecko,

– zgłaszają się osoby, które nie zdążyły zapisać dzieci w terminie naboru, szczególnie dotyczy 

to 5, 6 latków, mamy około 10 takich podań i będziemy musieli znaleźć dla nich miejsce,

– wyniki egzaminów pojawiły się w szkołach w piątek, wczoraj zostały opublikowane i są 

dostępne na stronie Poznańskiej Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej, tam można zobaczyć 

wynik  każdej  szkoły,  nigdy  nie  będzie  tak,  że  będziemy  super  zadowoleni,  wyniki  te 

wymagają analiz, nie są one podane jedną liczbą, a są podzielone na szereg egzaminów, 

trzeba odnieść się do różnych danych, w październiku, kiedy będę prezentował informację 

oświatową, dokonam analizy tych wyników.

Radna Teresa Kasior poinformowała o tym, że Pilska Spółdzielnia Mieszkaniowa organizuje, jak 

co roku, „Lato na osiedlach” poprosiła o sprzątnięcie placu na ul. Komuny Paryskiej.
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Radna Maria Miler zapytała jaki procent dzieci, korzystających z wypoczynku, jest z Piły, a jaki 

spoza miasta. 

Dyrektor  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Sebastian  Dzikowski  odpowiedział,  że  te 

informacje dotyczą udziału dzieci z Piły.

Radna Maria Kubica

– zwróciła  się  z  apelem do korzystających  z  ławek  na  wyspie,  w parku,  by mieszkańcy, 

zwłaszcza młodzież, dbali o nie i wykorzystywali je zgodnie z ich przeznaczeniem,

– zwróciła uwagę na to, iż na Płotkach jest zakaz poruszania się na rowerach, ale wiele osób 

go nie przestrzega,

– podziękowała mieszkańcom ul. Kusocińskiego, zwłaszcza mieszkającym bloku nr 18, 20 za 

ogromną życzliwość,  ciepło  okazane w czasie  zbierania  podpisów w sprawie  likwidacji 

Osiedla Zamość,

– podziękowała za wykonanie remontu przejazdu kolejowego na ul.  Wojska Polskiego, na 

obwodnicy, za zrobione rogatki, poprosiła o wykonanie remontu przejazdu kolejowego na 

ul. Bydgoskiej oraz ul. Kossaka,

– pogratulowała  prezydentowi  otrzymania  wyróżnienia,  jakiem  jest  Godło  Teraz  Polska, 

powiedziała, że jest to zasługa wszystkich, również radnych. 

Prezydent  Miasta  Piotr Głowski  podziękował  radnym za  to  półrocze  życząc  miłych wakacji, 

poinformował  o  tym,  że  Fundacja  500  Lecia  oraz  Obywatelski  Komitet  Obchodów 500  Lecia 

zaproponowali  by  przypomnieć  Warszawie,  pod  Pałacem  Staszica,  że  Staszic  jest  z  Piły, 

poinformował o propozycji spotkania się pod Pałacem w dniu 18 września, już są zgłoszenia do 

takiego wyjazdu, a dla młodzieży, która weźmie udział w tym wyjeździe są przygotowane ciekawe 

propozycje i atrakcje.  

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela

– poinformował  o  warsztatach  z  zakresu  udzielania  pierwszej  pomocy,  które  obędą się  w 

Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej w dniu 28 czerwca br  o godz. 12 w bibliotece tej  

uczelni,

– poprosił  zaproszonych gości  o  wyciszenie komórek,  które przeszkadzają w prowadzeniu 

obrad,
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– nawiązując do wypowiedzi radnej Miler przypomniał, że konsekwencją tego spotkania było 

przeprowadzenie  w  lutym  2012  r.  debaty  i  podjęcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Piła na lata 2012 – 2016, ten 

punkt  był  również  analizowany  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  a  sama 

uchwała  została  przyjęta  większością  głosów,  w  tym  głosem  pani  radnej  i  głosem 

przewodniczącego. 

Ad 27. 

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXXV sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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